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Voorzitter, met het vaststellen van het beleidsplan water en klimaatadaptatie voor de komende 6 
jaar (2022-2027)worden maatregelen ingezet om wateroverlast en hittestress tot een minimum te 
beperken, en het riool tevens zo min mogelijk te belasten. Het is mooi en ook noodzakelijk dat nu 
ook klimaatadaptatie maatregelen hierin een plek gaan krijgen. 
 

In de eerste plaats wil de GroenLinks fractie in mijn bijdrage haar waardering uitspreken over de 
wijze waarop de raad en de raadswerkgroep duurzaamheid afgelopen jaar door de wethouder en de 
ambtenaren betrokken is bij de voorbereiding van het beleidsplan. Op een interactieve wijze hebben 
we kennis kunnen nemen van mogelijke effecten van maatregelen. De GroenLinks fractie heeft met 
betrekking tot dit beleidsplan ook waardering voor voorgenomen maatregelen om bestaande 
rioolbuizen zoveel mogelijk te restaureren in plaats te vervangen. Daarnaast wordt ervaring 
opgedaan om grondstoffen en energie terug te winnen uit afvalwater en om riooloverstorten te 
verminderen waardoor beken in onze gemeente minder belast worden met rioolwater. GroenLinks 
fractie vraagt zich af of deze mooie maatregelen niet tot gevolg zouden kunnen hebben dat de 
rioolheffing daardoor minder zou kunnen oplopen zoals nu wordt aangegeven in het raadsvoorstel. 
Wellicht kan de wethouder aangeven waarom dan toch een hoger tarief noodzakelijk wordt geacht. 
Het beheerplan water en klimaatadaptatie in de bijlage is helder en inzichtelijk. Toch hebben we ook 
nog een aantal andere vragen aan de wethouder. 
 
Voorzitter, In de eerste plaats het bod vanuit de Zuid-Limburgse samenwerking aan de formateur van 
1,2 miljard voor de waterveiligheid van Zuid-Limburg afgelopen najaar . Dat vinden we op geen 
enkele wijze terug in het raadsvoorstel en dat bevreemdt ons. Is dit bod dan volledig van tafel met 
het net aangetreden kabinet? Graag een reactie van de wethouder. Dan onze motie omtrent 
vergroening die we bij de begrotingsbehandeling van 10 november vorig jaar hebben ingediend en 
waarbij we hebben voorgesteld om van de 7 ton die gemeente en het waterschap Limburg 
gezamenlijk in 2018 hebben gereserveerd 1 ton voor groene geveltuinen en borders te willen 
reserveren. De GroenLinks fractie heeft de motie destijds ingetrokken omdat de wethouder aangaf 2 
ton te willen reserveren voor groene daken en groene gevels in het beleidsplan water en 
klimaatadaptatie. Dat is goed nieuws en graag verneem ik van wethouder Geilen hoe inwoners die 
hun dak of gevel willen vergroenen, kunnen rekenen op een bijdrage van de gemeente. Overigens 
wordt van 21 maart tot en met 31 oktober weer het NK tegelwippen gehouden en ik hoor graag van 
de wethouder of onze gemeente zich daar voor wil aanmelden. 
Voorzitter ,voor ons ligt een grote opgave aan het vergroenen in onze gemeente en dat is hard nodig. 
Meer groen en wateropvang in de wijken en de centra van onze gemeente is waar we naar toe 
moeten, omdat het de leefbaarheid vergroot en een positieve invloed heeft op de gezondheid van 
onze inwoners. Groen absorbeert daarnaast hoe dan ook minder warmte, geeft schaduw en zorgt 
voor verdamping, wat verkoelend werkt en daarmee hittestress voorkomt. De stimuleringsregeling 
Waterklaar richt zich niet direct op het vergroenen maar op het afkoppelen van het riool. Twee jaar 
geleden hebben we daarover een drukbezochte bijeenkomst gehad in Munstergeleen. Onze fractie 
vraagt zich af hoe dit verder per stadsdeel zal worden vormgegeven dit en volgend jaar, en waarom 
ook de initiatieven van de proeftuin zeeheldenbuurt Lindenheuvel niet worden aangehaald in het 
raadsvoorstel omdat deze juist gericht zijn op het inzetten van bestaande data voor 
klimaatadaptatie. Hoe komt het dat in het heringerichte mooie Stadspark Sittard in het teken van 
climate proof Corio Glana wel veel bomen zijn gekapt en nog geen volwassen bomen zijn 
teruggekomen? Komt dat nog en zo ja, wanneer kunnen onze inwoners dat tegemoet zien, ook in het 



belang van klimaatadaptatie. Waarom komt het stimuleren van groene schoolpleinen, groene 
parkeerplaatsen en groene bedrijventerreinen niet van de grond en ook niet terug in de 
projectplannen van Sweco die in opdracht van de gemeente het plan heeft opgesteld? Graag ook 
hierover een reactie van de wethouder. Tenslotte de stresstest die afgelopen jaar gehouden is en 
waarover aangegeven wordt dat de resultaten voor onze inwoners beschikbaar komen op de 
website. Graag verneem ik van de wethouder wanneer dat het geval zal zijn. Tot zover in eerste 
instantie. 

 

 

 


